



# الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي

لواندا، أنغولا

(23 - 27 تشرين الأول/أكتوبر 2023)



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

الرقم 3

## الجريدة اليومية

اليوم الثالث، الأربعاء، 25 تشرين الأول/أكتوبر 2023

المكان	الاجتماع	التوقيت
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	مكتب اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة* (جلسة مغلقة)	10:30 – 09:00
القاعة الكبرى (Sala Nobre)، الطابق الأرضي	مناقشة متكافئة الفرص حول موضوع يهمني أن أهتم: الرجال البرلمانيون يشاركون في مسؤوليات رعاية متساوية	10:30 – 09:00
قاعة الجلسات العامة، الطابق الأرضي	الجمعية العامة	13:00 – 09:00
	- متابعة المناقشة العامة	10:30 – 09:00
	- الجزء الخاص للاحتفال بالذكرى السنوية الـ 75 للإعلان العالمي لحقوق الإنسان	11:00 – 10:30
	- الجلسة الثانية للمجلس الحاكم	12:00 – 11:00
	البند 5- التقرير المؤقت للأمين العام	
	البند 9 - المكاتب الإقليمية	
	البند 12 - معلومات مستكملة عن سياسات الاتحاد البرلماني الدولي	
	البند 13 - اجتماعات الاتحاد البرلماني الدولي المقبلة	
	البند 18 - تقارير عن الاجتماعات الأخيرة للاتحاد البرلماني الدولي	
	- متابعة المناقشة العامة	13:00 – 12:00



المكان	الاجتماع	التوقيت
صالة 1.07 ( Sala ) الطابق الأول، (1.07)	لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين* (جلسة مغلقة)	13:00 – 09:30
صالة متعددة الأغراض 2 (Sala Multiusos 2)، الطابق الثاني	اجتماع جمعية الأماناء العاميين للبرلمانات الوطنية	12:30 – 10:00
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين* (جلسة مغلقة)	12:30 – 11:00
القاعة الكبرى ( Sala ) (Nobre)، الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة لشؤون الأمم المتحدة - مناقشة بشأن الوجود الميداني للأمم المتحدة لدعم التنمية الوطنية: حالة أنغولا - مناقشة بشأن تحقيق المساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية) في الجمعية العامة للأمم المتحدة	13:00 – 11:00
القاعة الكبرى ( Sala ) (Nobre)، الطابق الأرضي	القمة البرلمانية العالمية الثانية بشأن مكافحة الإرهاب والتطرف العنيف الاستجابة العالمية للدعوة إلى إنقاذ منطقة الساحل	18:30 – 14:00
صالة متعددة الأغراض 2 (Sala Multiusos 2)، الطابق الثاني	ورشة عمل منظمة من قبل الاتحاد البرلماني الدولي بالشراكة مع جمعية الأماناء العاميين للبرلمانات الوطنية حول التحول الرقمي للبرلمانات	16:00 – 14:30
صالة 1.07 ( Sala 1.07 )، الطابق الأول	فريق عمل الاتحاد البرلماني الدولي المعني بالحل السلمي للحرب في أوكرانيا* (جلسة مغلقة)	17:30 – 14:30



المكان	الاجتماع	التوقيت
تيندا 2 (Tenda 2)، الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة - مناقشة حول موضوع القرار القادم، الشركات من أجل العمل المناخي: تعزيز الوصول إلى طاقة صديقة للبيئة بتكلفة ميسورة، وضمان الابتكار، والمسؤولية، والإنصاف - الأعمال التحضيرية للاجتماع البرلماني في مؤتمر الأمم المتحدة المعني بتغير المناخ (الدورة الـ28 لمؤتمر الأطراف) في دولة الإمارات العربية المتحدة	18:30 – 14:30
قاعة الجلسات العامة، الطابق الأرضي	الجمعية العامة - متابعة المناقشة العامة	18:30 – 14:30
صالة متعددة الأغراض 2 (Sala Multiusos 2)، الطابق الثاني	اجتماع جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية	17:30 – 16:00



## الفعاليات الاجتماعية الأخرى

الأربعاء، 25 تشرين الأول/أكتوبر 2023

حفل استقبال تقدّمه رئيسة منتدى النساء البرلمانيات

المكان: أورورا ميرامار (Aurora Miramar)

الزمان: 19:00

حفل استقبال يقيمه الأمين العام للجمعية الوطنية في أنغولا لأعضاء جمعية الأمناء العاممين للبرلمانات الوطنية

المكان: غاليرياس (Galerias)

الزمان: 19:00

الأمسية مخصصة لحفلات استقبال السفارات

الخميس، 26 تشرين الأول/أكتوبر 2023

حفل استقبال يقيمه السيد كيلامبا ك. فان دونيم، عضو برلماني، للبرلمانيين الشباب

المكان: مطعم فورتاليزا (Fortaleza Restaurante)

الزمان: 19:00

## الفعاليات الأخرى\*

\* هذه الفعاليات ليست جزءاً من برنامج العمل الرسمي. وهي تعقد تحت طائلة المسؤولية الحصرية للمنظمين.

الأربعاء، 25 تشرين الأول/أكتوبر

فعالية جانبية منظمة من قبل برلمان الأنديز بالتعاون مع مجموعة دول أمريكا اللاتينية ومنطقة البحر

14:00 – 12:45

الكاربي

معالجة انبعاثات الميثان: أولوية عاجلة للعمل المناخي ضد الغليان العالمي

صالة 1.08 (Sala 1.08)

فعالية جانبية منظمة من قبل مجموعة +12

14:30 – 13:00

حياة ما وراء الحدود: تذكروا الأطفال الذين فقدوا في الحرب

تيندا 1 (Tenda 1)



الخميس 26 تشرين الأول/أكتوبر

15:00 – 13:30 فعالية جانبية منظمة من قبل منظمة الصحة العالمية

استراتيجية منظمة الصحة العالمية القادمة وتمويلها  
تيندا 2 (Tenda 2)

16:00 – 15:00 فعالية جانبية منظمة من قبل الاتحاد البرلماني الدولي وبرنامج الأمم المتحدة للبيئة

تحسين التشريعات المتعلقة بتغير المناخ: اجتماع المائدة المستديرة غير الرسمي بشأن برنامج  
مونتيفيديو الخامس للقانون البيئي والتعاون التقني بين الاتحاد البرلماني الدولي وبرنامج  
الأمم المتحدة للبيئة: الفرص المتاحة للبرلمانات في إفريقيا  
صالة 1.08 (Sala 1.08)

## الصحافة والاتصالات

تقع المنصة الرئيسية للاتحاد البرلماني الدولي بالقرب من مكتب التسجيل. ستجدون على المنصة أحدث منشورات ومنتجات الاتحاد البرلماني الدولي. وكجزء من حملة الاتحاد البرلماني الدولي للمناخ، برلمانات من أجل الكوكب، نحن مهتمون أيضاً بإجراء مقابلات معكم لسماع ما تقومون به لجعل برلمانكم أكثر مراعاةً للبيئة وتنفيذ اتفاق باريس بشأن المناخ.

ويرجى الانضمام إلى المحادثات عبر وسائل التواصل الاجتماعي، من خلال استخدام هاشتاغ #IPU147 أو #Parliaments4thePlanet.

[twitter.com/ipuparliament](https://twitter.com/ipuparliament)

[facebook.com/InterParliamentaryUnion](https://facebook.com/InterParliamentaryUnion)

[instagram.com/ipu.parliament\\_official](https://instagram.com/ipu.parliament_official)

[youtube.com/user/iparliamentaryunion](https://youtube.com/user/iparliamentaryunion)

[linkedin.com/company/inter-parliamentary-union](https://linkedin.com/company/inter-parliamentary-union)

### شبكة واي-فاي Wi-Fi:

تتوفر شبكة واي-فاي Wi-Fi مجانية للمندوبين في الجمعية العامة.

هوية المستخدم: IPU147

كلمة المرور: @Luanda2023

وسيتم نشر صور من الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي على فليكر Flickr، الواردة على الرابط التالي: [ipu.org/147pics](https://ipu.org/147pics)

ولأي طلبات وسائل إعلام، يرجى إرسال بريد إلكتروني إلى العنوان التالي: [.press@ipu.org](mailto:press@ipu.org)





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# 147th IPU Assembly

Luanda, Angola  
23–27 October 2023



No. 3

## JOURNAL

DAY 3, Wednesday 25 October 2023

Time	Meeting	Place
09:00 – 10:30	<b>Bureau of the Standing Committee on Sustainable Development*</b> <i>(closed session)</i>	Tenda 1 Ground Floor
09:00 – 10:30	<b>Parity debate on the theme <i>I care to care: Male parliamentarians engage in equal caring responsibilities</i></b>	Sala Nobre Ground Floor
09:00 – 13:00	<b>Assembly</b>	Plenary Hall Ground Floor
09:00 – 10:30	- Continuation of the General Debate	
10:30 – 11:00	- Special segment to mark 75th anniversary of the Universal Declaration of Human Rights	
11:00 – 12:00	- Second sitting of the Governing Council Item 5 – Interim report of the SG Item 9 – Regional offices Item 12 – Update on IPU policies Item 13 – Future IPU meetings Item 18 – Reports on recent IPU meetings	
12:00 – 13:00	- Continuation of the General Debate	
09:30 – 13:00	<b>Committee on the Human Rights of Parliamentarians*</b> <i>(closed session)</i>	Sala 1.07 First Floor
10:00 – 12:30	<b>ASGP Meeting</b>	Sala Multiusos 2 First Floor
11:00 – 12:30	<b>Bureau of the Standing Committee on Peace and International Security*</b> <i>(closed session)</i>	Tenda 1 Ground Floor
11:00 – 13:00	<b>Standing Committee on United Nations Affairs</b> - Discussion on The UN field presence in support of national development: The case of Angola - Discussion on Bringing gender equality to the UN General Assembly	Sala Nobre Ground Floor
14:00 – 18:30	<b>Second Global Parliamentary Summit on Countering Terrorism and Violent Extremism</b> The global response to the Call of the Sahel	Sala Nobre Ground Floor
14:30 – 16:00	<b>IPU-ASGP Joint Workshop on The digital transformation of parliaments</b>	Sala Multiusos 2 First Floor
14:30 – 17:30	<b>Task Force on the peaceful resolution of the war in Ukraine*</b> <i>(closed session)</i>	Sala 1.07 Ground Floor
14:30 – 18:30	<b>Standing Committee on Sustainable Development</b> - Debate on the theme of the next resolution Partnerships for climate action: Promoting access to affordable green energy, and ensuring innovation, responsibility and equity - Preparations for the Parliamentary Meeting at the United Nations Climate Change Conference (COP28) in the United Arab Emirates	Tenda 2 Ground floor
14:30 – 18:30	<b>Assembly</b> - Continuation of the General Debate	Plenary Hall Ground Floor
16:00 – 17:30	<b>ASGP Meeting</b>	Sala Multiusos 2 First Floor

## OTHER SOCIAL EVENTS

### Wednesday, 25 October

Reception offered by the President of the Forum of Women Parliamentarians

Venue : Aurora Miramar  
Time : 19:00

Reception hosted by the Secretary General of the National Assembly of Angola for ASGP members

Venue : Galerias  
Time : 19:00

Evening reserved for Embassy receptions

### Thursday, 26 October

Reception offered by Mr. Kilamba K. Van Dúnem, MP, for young Members of Parliament

Venue : Fortaleza Restaurante  
Time : 19:00

## OTHER EVENTS\*

\* *Events not part of the official programme (held under the sole responsibility of the organizers)*

Wed. 25 October 12.45 – 14.00	Side event organised by the Andean Parliament in cooperation with GRULAC <b>Addressing methane emissions: Urgent priority for climate action against global boiling</b> Sala 1.08
13.00 – 14.30	Side event organised by the Twelve Plus Group <b>Lives Beyond Borders: Remembering Children Lost to War</b> Tenda 1
Thu. 26 October 13.30 – 15.00	Side event organized by World Health Organization (WHO) <b>WHO's upcoming strategy and its financing</b> Tenda 2
15.00 – 16.00	Side event organized by IPU and United Nations Environment Programme (UNEP) <b>Improving climate change legislation: Informal Roundtable on the Fifth Montevideo Environmental Law Programme and IPU-UNEP technical cooperation: Opportunities for parliaments in Africa</b> Sala 1.08

## COMMUNICATIONS AND PRESS

The main IPU Stand is close to the Registration desk. On the Stand you will find all the latest IPU publications and products. As part of the IPU's climate campaign *Parliaments for the Planet*, we are also interested in interviewing you to hear what you're doing to green your parliament and to implement the Paris agreement on climate.

On social media, please join the conversation using #IPU147 or #Parliaments4thePlanet.

[twitter.com/ipuparliament](https://twitter.com/ipuparliament)

[facebook.com/InterParliamentaryUnion](https://facebook.com/InterParliamentaryUnion)

[instagram.com/ipu.parliament\\_official](https://instagram.com/ipu.parliament_official)

[youtube.com/user/iparliamentaryunion](https://youtube.com/user/iparliamentaryunion)

[linkedin.com/company/inter-parliamentary-union](https://linkedin.com/company/inter-parliamentary-union)

**Photos** from the 147th Assembly of the IPU will be posted on Flickr [www.ipu.org/147pics](http://www.ipu.org/147pics)

For any media requests, please write to [press@ipu.org](mailto:press@ipu.org)

## WIFI NETWORK:

**There is a free WIFI network available in the National Assembly.**

**USER ID: IPU147  
PASSWORD: @Luanda2023**